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SOALAN N0.11 

PEMBERITAHUAN PERTANYAAN DEWAN RAKYAT 

PERTANYAAN 

DARIPADA 

TARIKH 

SOALAN : · 

LISAN 

YANG BERHORMAT DATO' SRI HASAN BIN 
MALEK [ KUALA PILAH ] 

5 APRIL 2017 

YB Dato' Sri Hasan Bin Malek [ Kuala Pilah ] minta PERDANA MENTERI 
menyatakan sejauh mana pelan Biro Tatanegara dapat di perkasakan 
kepada golongan lepasan ijazah, pelajar institusi pengajian tinggi awam dan 
swasta serta yang utamanya kakitangan Kerajaan bagi menanam jati diri, 
menyemai semangat patriotisme serta mewujudkan "sense of belonging" 
terhadap negara. 



JAWAPAN: YB DATO' SRI AZALINA BINTI OTHMAN SAID, 

MENTERI DI JABATAN PERDANA MENTERI. 

Tuan Yang di-Pertua, 

Untuk makluman Ahli Yang Berhormat, Biro Tatanegara {BTN), Jabatan 

Perdana Menteri merupakan agensi peneraju Patriotisme Negara yang 

· menyampaikan informasi melalui program-program patriotisme menerusi 

pendidikan, latihan, program kesedaran dan perkongsian strategik (NBOS). 

BTN berperanan untuk memupuk semangat patriotisme dan cintakan negara 

serta nilai-nilai murni dan aspirasi bangsa Malaysia untuk mempersiapkan 

diri mencapai hasrat Malaysia menjadi negara maju. 

Sehingga kini BTN masih menjalankan tugasnya sebagai agensi yang 

berfungsi melaksanakan latihan bagi meningkatkan pengetahuan dan 

pemahaman kenegaraan sekaligus memupuk semangat cintakan negara. 

Sebagai sebuah agensi yang melatih dan menggerakkan masyarakat yang 

berbilang kaum ke arah cintakan negara Malaysia, BTN sentiasa 

mendapatkan pandangan dan maklumbalas secara inklusif untuk 

mengukuhkan jiwa patriotik rakyat yang terdiri daripada pelbagai kaum, 

agama dan fahaman politik dan sentiasa mengkaji kaedah yang lebih baik 

dan sesuai pada masa ini untuk meningkatkan tahap kecintaan kepada 

negara. 

Pada 18 November 2015 yang lalu BTN telah menambah baik modul dengan 

memberikan lebih fokus kepada generasi muda diperingkat Sekolah, 

golongan lepasan ijazah, pelajar lnstitusi Pengajian Tinggi Awam dan 

.. 



-------~--------- ---·--------------------·- -

swasta serta kakitangan Kerajaan. Pengisian baharu ini akan memberi 

tumpuan terhadap patriotisme dan kurikulum yang memupuk semangat 

perpaduan dengan penglibatan semua kaum. 

Selain daripada itu, menerusi perbincangan dalam dua (2) siri Meja Bulat 

yang telah diadakan berkaitan penjenamaan semula BTN pula, BTN akan 

menjadi peneraju dalam Pendidikan Kenegaraan. 

Bagi mewujudkan sense of belonging terhadap Negara, disiplin utama 

kurikulum BTN perlu berdasarkan Konsep Negara yang menekankan 

elemen-elemen seperti Wilayah (Tanah), Penduduk (Warganegara), 

Pentadbir (Kerajaan) dan Kedaulatan. Disiplin utama tersebut akan 

diterapkan di dalam Pendidikan Kenegaraan berpaksikan Rukun Negara, 

Perlembagaan Persekutuan dan Dasar-dasar Negara seperti Wawasan 

2020 dan Gagasan 1 Malaysia. 

Konsep Negara ini penting untuk diperjelaskan dan difahami oleh 

masyarakat Malaysia khususnya generasi muda agar semangat patriotisme 

tidak luntur kerana ia merupakan asas kepada pembentukan sesebuah 

Negara. Masyarakat bukan sahaja perlu memahami dan mematuhi 

kandungan Rukun Negara tersebut, malah perlu menghayati falsafah yang 

terkandung disebaliknya. 

Pendekatan yang digunakan oleh BTN juga akan dipelbagaikan. Bukan 

sahaja melibatkan program berbentuk kursus dan seminar, malah 

Pendidikan Kenegaraan ini juga akan diperluaskan dalam pelbagai bentuk 

yang lebih mudah diterima masyarakat luar khususnya generasi muda bagi 
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mewujudkan sense of belonging terhadap Negara mengikut acuan kita 

sendiri. 

Sepanjang tahun 2015 dan 2016 (hingga September), BTN telah 

melaksanakan Latihan Transformasi Negara yang melibatkan golongan 

lepasan ijazah, pelajar lnstitusi Pengajian Tinggi Awam dan Swasta dan 

kakitangan Kerajaan seperti jadual di bawah: 

PELAKSANAAN LATIHAN TRANSFOMASI NEGARA 2015 HINGGA JAN 

- SEPT 2016 : MENGIKUT SAHAGIAN 

Sekian. Terima kasih. 



MESYUARAT PERTAMA, PENGGAL KELIMA, 
PARLIMEN KETIGA BELAS 

PEMBERITAHUAN PERTANYAAN 
DEWAN RAKYAT MALAYSIA 

PERTANYAAN : JAWAB LISAN 

DARIPADA : TUAN WONG LING BIU [ 
SARIKEI] 

TARIKH : 5.4.2017 (RABU) 

SOALAN : 12 

minta MENTER! KEMAJUAN LUAR BANDAR DAN 

WILAYAH menyatakan apakah projek-projek 

pembekalan air yang dirancang atau diluluskan untuk 

kawasan Parlimen Sarikei di bawah RMK-11 

(Rancangan Malaysia Kesebelas). Adakah paip lama 

digantikan dan tempatnya dialihkan semasa membina 

Lebuh Raya Pan Borneo. 



JAWAPAN • • 

Tuan Yang Di-Pertua, 

Berdasarkan semakan, terdapat enam projek yang 

telah dicadang untuk dilaksana sepanjang tempoh 

RMKe-11. Daripada enam projek tersebut, sehingga 

kini, hanya satu projek yang telah dipersetujui untuk 

dilaksanakan berdasarkan senarai keutamaan Unit 

Perancangan Negeri (SPU), Sarawak. Bagi senarai 

cadangan projek yang lain, pelaksanaannya adalah 

tertakluk kepada senarai keutamaan SPU Sarawak. 

Bagi isu pengalihan paip sedia ada yang terlibat dengan 

pembinaan Lebuh Raya Pan Borneo, Garis Panduan 

Pengalihan dan Pemasangan Semula Utiliti dalam 

Pelaksanaan Program dan Projek Kerajaan Bilangan 1 

Tahun 2016 adalah terpakai untuk semua projek 

Kerajaan Persekutuan. Mengikut pekeliling tersebut, 

kos pengalihan paip sedia ada di jajaran Pan Borneo 

akan ditanggung oleh Kerajaan Persekutuan di bawah 

projek tersebut. Waiau bagaimanapun, projek Lebuh 

Raya Pan Borneo adalah di bawah pentadbiran 

Kementerian Kerja Raya. 



----------- ---·----------·---~-~~----~ ------·-~----·----·---~~-----------~----·---~--·--·-~--·-··----· 

Sehubungan itu, bagi isu pengalihan paip lama yang 

terlibat dengan pembinaan Lebuh Raya Pan Borneo, 

perkara ini adalah di bawah tanggungjawab Pihak 

Berkuasa Air Negeri (PBAN) memandangkan kesemua 

paip ini telah diserah kepada mereka bagi tujuan 

pengoperasia n dan penyelenggaraan. 



SOALAN NO.: 13 

PERTANYAAN DEWAN RAKYAT 

PERTANYAAN 
DARI PAD A 
KAWASAN 
TARIKH 

SOALAN: 

LISAN 
YB. DATO' HASBULLAH BIN OSMAN 
GERIK 
05 APRIL 2017, RABU 

YB. DATO' HASBULLAH BIN OSMAN minta MENTERI KERJA 
RAY A menyatakan apakah pihak Kementerian menemui teknologi 
baru dalam mengatasi masalah jalan berlubang yang sering kali 
berlaku di negara kita yang mampu mengakibatkan berlakunya 
kemalangan jalan raya. 

JAWAPAN: 

Tuan Yang Di-Pertua; 

Untuk makluman Ahli Yang Berhormat, kebiasaannya isu jalan 

berlubang atau 'pothole' berlaku disebabkan oleh sesuatu jalan itu 

telah menghampiri had usia atau 'lifespan' semasa sesuatu jalan itu 

direka bentuk, iaitu antara 10 hingga 20 tahun. Bagaimanapun faktor 

jalan berlubang boleh berlaku lebih awal apabila laluan tersebut 

sering digunakan oleh kenderaan berat yang melebihi had muatan 

yang dibenarkan mengikut peraturan jalan; atau disebabkan oleh 

faktor bencana banjir. lni akan memendekkan had usia jalan 

berbanding tempoh reka bentuk sebenar. 
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Sehubungan itu bagi mengatasi. masalah jalan berlubang, 

kementerian ini melalui Jabatan Kerja Raya (JKR) telah menghasilkan 

reka bentuk turapan yang lebih berdaya tahan, iaitu menggunakan 

kaedah turapan teknologi baru seperti 'cement stablised base', 

'Polymer Modified Asphalt (PMA) dan Stone Mastic Asphalt (SMA). Di 

samping itu kementerian ini juga telah menetapkan dasar 5% 

daripada turapan 'premix' jalan akan menggunakan teknologi turapan 

sama ada dari jenis konkrit atau PMA/SMA. Teknologi ini juga 

merupakan salah satu kaedah alternatif JKR untuk mengatasi isu 

jalan berlubang, terutama di laluan yang melibatkan bilangan kapasiti 

trafik yang tinggi. 

Untuk makluman Ahli Yang Berhormat, kementerian ini 

menerusi· Pusat Kecemerlangan Kejuruteraan dan Teknologi JKR 

(CREaTE) yang telah mula beroperasi sejak bulan September 2016 

yang lalu, akan meneruskan kajian dan penyelidikan yang berkualiti 

bagi menghasilkan kaedah turapan jalan yang lebih baik pada masa 

hadapan. Sehubungan itu - selain teknologi PMA/SMA seperti di atas 

- teknologi turapan jalan lain - contohnya seperti Asfalt Terubahsuai 

Getah Bekuan ('Cuplump Modified Asphalt' - CMA) atau 'Fibre Mastic 

Asphalt' (FMA) - akan turut diuji di makmal CREaTE bagi 

menentukan tahap kesesuaian penggunaannya di negara ini. 

Sekian, terima kasih. 
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SOALAN N0.14 

PEMBERITAHUAN PERTANYAAN DEWAN RAKYAT 

PERTANYAAN 

DARIPADA 

TARIKH 

SOALAN : 

LISAN 

YANG BERHORMAT DATO' FAUZI BIN ABDUL 
RAHMAN [ INDERA MAHKOTA] 

6 APRIL 2017-

YB Dato' Fauzi Bin Abdul Rahman [ lndera Mahkota ] minta PERDANA 
MENTERI menyatakan sama ada Kerajaan menyedari beberapa laporan 
yang berpendapat perkhidmatan awam kita adalah antara yang tertinggi 
daripada sudut nisbah Penjawat:Penduduk . Adakah pihak Kerajaan 
bercadang untuk mengkaji keadaan ini dan jika benar bersedia untuk 
mengoptimakan jumlah penjawat awam negara kita. 



---------~- ---------·-··---·----··-----~ 

JAWAPAN: YB DATO' SRI AZALINA BINTI OTHMAN SAID, 

MENTERI DI JABATAN PERDANA MENTERI. 

Tuan Yang di-Pertua, 

Untuk makluman Ahli Yang Berhormat, Malaysia tidak mempunyai saiz 

nisbah yang terbesar di dunia bagi seorang penjawat awam kepada 

penduduk. Saiz Penjawat Awam di Malaysia amat bergantung kepada 

peranan Kerajaan dan fungsi penyampaian perkhidmatan kepada rakyat. 

Pada masa yang sama, Kerajaan juga sentiasa mengambil usaha-usaha 

untuk mengoptimumkan sumber manusia di sektor awam untuk memastikan 

sumber manusia sedia ada di sektor awam dapat digunakan sepenuhnya 

bagi mencapai matlamat untuk meningkatkan kecekapan penyampaian 

perkhidmatan sektor awam. 

Sekian, terima kasih. 

I~ 



MESYUARAT PERTAMA, PENGGAL KELIMA, 
PARLIMEN KETIGA BELAS 

PEMBERITAHUAN PERTANYAAN 
DEWAN RAKYAT MALAYSIA 

PERTANYAAN • JAWAB LISAN • 

DARI PAD A • DATO' SRI BUNG MOKTAR • 
BIN RADIN [ 
KINABATANGAN] 

TARIKH • 5.4.2017 (RABU) • 

SO ALAN • 15 • 

minta MENTER! KEMAJUAN LUAR BANDAR DAN 

WILAYAH menyatakan tentang cadangan 

pelaksanaan pembangunan jalan raya di daerah 

Kinabatangan iaitu Jalan Kg. Buang Sayang, Jalan Kg. 

Karamuak, Jalan Kg. Kuamut - Kg. Balat dan Jalan Kg. 

Rancangan Suan Lamba Peringkat 2. 



-----------~----·------------------------------------
---------------------------------·· 

JAWAPAN • • 

Untuk makluman Yang Berhormat, Kementerian ini 

memahami keperluan infrastruktur masyarakat luar 

bandar terutamanya jaringan jalan raya yang selesa. 

Kementerian ini juga mengambil maklum berkenaan 

cadangan pelaksanaan pembangunan jalan raya di 

daerah Kinabatangan. 

Untuk makluman Yang Berhormat jua, Jalan Kg. 

Buang Sayang dan Jalan Kg. Karamuak tidak 

tersenarai di dalam Senarai Keutamaan Kerajaan 

Negeri yang telah diterima oleh Kementerian. Waiau 

bagaimanapun, cadangan pembinaan jalan Jalan Kg. 

Kuamut - Kg. Balat dan Jalan Kg. Rancangan Suan 

Lamba Peringkat 2 akan disenaraikan dalam 

permohonan pelaksanaan Projek Jalan Luar Bandar di 

bawah RMKe-11, RP 3 Tahun 2018. Waiau 

bagaimanapun, pelaksanaan projek ini adalah 

tertakluk kepada kelulusan oleh pihak Unit Perancang 

Ekonomi, JPM dan kedudukan semasa kewangan 

kerajaan. 
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------------~--~-- -·--~---- ------·--------------·--------- ------------------·-~ -------------~-----~ 

MESYUARAT PERTAMA, PENGGAL KELIMA, 
PARLIMEN KETIGA BELAS 

PEMBERITAHUAN PERTANYAAN 
DEWAN RAKYAT MALAYSIA 

PERTANYAAN : JAWAB LISAN 

DARIPADA : DR~ MICHAEL JEYAKUMAR 
DEVARAJ [ SUNGAI SIPUT ] 

TARIKH : 5.4.2017 (RABU) 

SOALAN : \6 

minta MENTER! KEMAJUAN LUAR BANDAR DAN 

WILAYAH menyatakan sama ada projek 

pembangunan ladang di PPMS, Perlop Satu, Sg Siput U 

dapat menangani masalah pengangguran di antara 

penduduk PPMS. 



JAWAPAN • • 

Tuan Yang Dipertua, 

Salah satu inisiatif bagi meningkatkan taraf ekonomi 

penghuni desa yang dilaksanakan oleh Kementerian ini 

adalah melalui Projek Pembangunan Masyarakat 

Setempat (PPMS). Komponen program ini 

merangkumi penyediaan rumah yang selamat dan 

selesa dilengkapi dengan kemudahan infrastruktur 

serta aktiviti ekonomi kepada peserta PPMS yang 

terdiri daripada golongan miskin dan miskin tegar. 

Pelaksanaan projek perladangan di Ladang FELCRA 

Perlop 1, telah dimulakan pada tahun 2014 dengan 

tanaman getah meliputi keluasan 500 hektar. Kerja

kerja penanaman telah disiapkan sepenuhnya pada 15 

Februari 2017 dan dijangka akan mengeluarkan hasil 

pada tahun 2024. 

Untuk makluman Yang Berhormat, dengan 

pembukaan ladang ini, diunjurkan 158 peluang 

pekerjaan disediakan meliputi pekerja pertanian am 

atau menjadi penoreh getah. Selain itu, masyarakat 

setempat juga boleh melibatkan diri dalam bidang 
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keusahawanan dengan menjalankan kerja-kerja 

kontrak penyelenggaraan ladang atau menyediakan 

perkhidmatan pengangkutan hasil ladang. Sehingga 

kini, seramai 30 orang penduduk di PPMS Perlop 1, 

Sungai Siput (U) telah berkerja sebagai pekerja am di 

ladang getah dengan purata pendapatan bulanan 

sebanyak RMl,000 dan peluang pekerjaan ini sentiasa 

terbuka kepada penduduk PPMS yang berminat. 
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SOALAN N0.17 

PEMBERITAHUAN PERTANYAAN DEWAN RAKYAT 

PERTANYAAN 

DARIPADA 

TARIKH 

SOALAN : 

LISAN 

YANG BERHORMAT DATUK HAJAH NORAH 
BINTI ABO RAHMAN [ TANJONG MANIS ] 

6 APRIL 2017 

YB Datuk Hajah Norah Binti Abd Rahman [ Tanjong Manis ] minta 
PERDANA MENTERI menyatakan apakah tindakan yang dapat diambil 
untuk mempercepatkan tuntutan perjalanan kepada penjawat awam yang 
berkhidmat di kawasan pedalaman di mana mereka perlu menggunakan 
wang sendiri dahulu sewaktu bertugas dan ada sesetengah daripada 
mereka yang tidak mampu untuk berbuat demikian. 



JAWAPAN: YB DATO' SRI AZALINA BINTI OTHMAN SAID, 

MENTERI DI JABATAN PERDANA MENTERI. 

Tuan Yang di-Pertua, 

Untuk makluman Ahli Yang Berhormat, pembayaran tuntutan perjalanan 

penjawat awam diproses oleh Pusat Tanggungjawab (PT J) di Kementerian 

dan agensi masing-masing. Penjawat awam yang mengemukakan tuntutan 

perjalanan harus menyertakan dokumen sokongan yang lengkap supaya 

PT J dapat memproses tuntutan tersebut dengan lebih cepat. la juga secara 

tidak langsung membantu PT J menjelaskan tuntutan dalam tempoh 14 hari 

selaras dengan Arahan Perbendaharaan 103(a). 

Sekian, terima kasih. 



--------------------------------------------

SOALAN N0.18 

PEMBERITAHUAN PERTANYAAN DEWAN RAKYAT 

PERTANYAAN 

DARIPADA 

TARIKH 

SOALAN : 

LISAN 

YANG BERHORMAT TUAN GOOI HSIAO
LEUNG [ ALOR SETAR] 

6 APRIL 2017 

YB Tuan Gooi Hsiao- Leung [ Alor Setar ] minta PERDANA MENTERI 
menyatakan siapa yang telah dilantik untuk bertindak sebagai penyelaras 
untuk menyelia dan memohon penggunaan peruntukan khas kawasan 
pilihan raya Perdana Menteri untuk kawasan Parliman Alor Setar, yang 
disalurkan melalui Pejabat Pembangunan Persekutuan Negeri Kedah. 

JAWAPAN: YB DATO' SRI AZALINA BINTI OTHMAN SAID, 

MENTERI DI JABATAN PERDANA MENTERI. 

Tuan Yang di-Pertua, 

Untuk makluman Ahli Yang Berhormat, Pejabat Pembangunan Persekutuan 

Negeri (PPPN) Kedah adalah Agensi Persekutuan yang 

dipertanggungjawabkan untuk mengurus dan menyelaras peruntukan 

Kerajaan Persekutuan di kawasan Parlimen Alor Setar. 

Sekian, terima kasih. 
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Soalan No: 19 

PEMBERITAHU PERTANYAAN DEWAN RAKYAT 

PERTANYAAN 

DARIPADA 

TARIKH 

SO ALAN 

LISAN 

DATUK AMAR DOUGLAS UGGAH EMBAS 
[ BETONG] 

5.4.2017 

Datuk Amar Douglas Uggah Embas [ Betong ] minta MENTERI 
PENDIDIKAN menyatakan apakah rancangan Kementerian untuk 
menaiktaraf sekolah-sekolah yang daif di Sarawak. 

JAWAPAN 

Tuan Yang di-Pertua, 

Kementerian Pendidikan Malaysia (KPM) telah melaksanakan 

pembinaan semula 20 buah sekolah daif di Sarawak pada tahun 2016. 

Sebanyak 109 buah sekolah turut dibaik pulih oleh Unit Penyelarasan 

Pelaksanaan, Jabatan Perdana Menteri menggunakan peruntukan KPM 

pada tahun 2016. Manakala bagi tahun 2017, KPM sedang dalam 

perancangan untuk membangunkan semula 30 buah sekolah daif 

dengan menggunakan kaedah Industrialized Building System (IBS). 

RJM94 



OOSOALAN NO. 20 

PEMBERITAHUAN PERTANYAAN DEWAN RAKYAT 

PERTANYAAN 

DARIPADA 

TARIKH 

SO ALAN 

LISAN 

YANG BERHORMAT TUAN IGNATIUS CORELL 
LEIKING [ PENAMPANG] 

5 APRIL 2017 

YB Tuan Ignatius Doren Leiking [ Penampang ] minta PERDANA 

MENTERI menyatakan sama ada Perjanjian Malaysia 1963 telah diabaikan 

atau tidak dilaksakan dengan sepenuhnya dan jika tidak, sediakah Kerajaan 

untuk melaksanakan. terma-terma Perjanjian Malaysia mengikut Artikel 8 

Perjanjian Malaysia 1963. 



----------- ·--··----· . --------~------------------------------------------- - - -------------- ------ ---------- ---------------------- -------·-·-·-------- ------- -·----- -- -- - --- --- ------

JAWAPAN: YB DATO' SRI AZALINA BINTI OTHMAN SAID. 

MENTERI DI JABATAN PERDANA MENTERI. 

Tuan Yang di-Pertua, 

Untuk makluman Ahli Yang Berhormat, bagi maksud penubuhan Malaysia, 

Suruhanjaya Cobbold dan Jawatankuasa Antara Kerajaan (Inter

Governmental Committee) telah ditubuhkan untuk mengkaji dan 

merumuskan persetujuan-persetujuan pihak-pihak berkaitan serta 

mengemukakan syor berhubung dengan future constitutional arrangements 

and the form of the necessary safeguards for North Borneo and Sarawak. 

Syor-syor dalam Laporan Suruhanjaya dan Jawatankuasa berkenaan, 

setakat yang dipersetujui oleh Kerajaan British, Persekutuan Tanah Melayu, 

Borneo Utara (iaitu Sabah), Sarawak dan Singapura telah diterjemahkan 

dalam Perjanjian Malaysia yang ditandatangani pada 9 J ulai 1963 yang 

kemudiannya telah diperuntukkan dalam Perlembagaan Persekutuan, Akta 

Malaysia 1963 [Akta 2611963] dan undang-undang yang berkaitan. 

Perjanjian Malaysia merangkumi, antara lain, 20 Perkara yang diutarakan 

oleh Sabah dan 18 Perkara oleh Sarawak bagi melindungi kepentingan 

rakyat Sabah dan Sarawak selepas Malaysia ditubuhkan. Antara perkara 

yang disentuh ialah agama, bahasa, hak kewarganegaraan, pelajaran dan 

perkhidmatan awam. 

Berdasarkan Artikel VIII Perjanjian Malaysia, pihak-pihak kepada Perjanjian 

akan mengambil langkah perundangan, eksekutif atau langkah lain bagi 



melaksanakan jaminan, janji dan syor yang terkandung dalam Bab 3 serta 

Annex A dan B kepada Laporan Jawatankuasa Antara Kerajaan (Report of 

the Inter-Governmental Committee) setakat yang tidak diperuntukkan secara 

nyata dalam Perlembagaan Persekutuan. Selain itu, peruntukan undang

undang khususnya Perlembagaan Persekutuan juga telah dipinda bagi 

memberikan perlindungan tambahan dan keistimewaan kepada Sabah dan 

Sarawak. 

Antara peruntukan yang dibuat dalam Perlembagaan Persekutuan 

berhubung dengan pelaksanaan Perjanjian Malaysia termasuklah 

peruntukan khas bagi menjamin kepentingan Sabah dan Sarawak 

berhubung dengan perkara tanah, peruntukan mengenai kedudukan 

istimewa anak negeri di Sabah dan Sarawak dalam perkara berkaitan 

perizaban jawatan dalam perkhidmatan awam, biasiswa, danasiswa, 

keistimewaan pendidikan atau latihan, pemberian permit dan lesen 

perdagangan atau perniagaan, bilangan tempat dalam universiti, kolej dan 

institusi pendidikan, dan sekatan yang diperuntukkan dalam Perlembagaan 

Persekutuan kepada sesuatu negeri untuk meminjam tidak terpakai bagi 

Sabah dan Sarawak. 

Daripada segi perundangan, Perjanjian Malaysia 1963 telah pun 

direalisasikan melalui Perlembagaan Persekutuan iaitu undang-undang 

tertinggi di negara kita dan juga undang-undang lain yang berkaitan. 

Tambahan pula, kesemua peruntukan Perlembagaan Persekutuan yang 

memberikan lebih autonomi dan kedudukan yang istimewa kepada Sabah 

dan Sarawak tidak boleh dipinda sewenang-wenangnya oleh Kerajaan 

Persekutuan tanpa persetujuan Yang di-Pertua Negeri bagi Negeri Sabah 

2S 



atau Negeri Sarawakjika pindaan itu akan menyentuh perjalanan kuat kuasa 

Perlembagaan Persekutuan berkenaan dengan perkara-perkara yang 

melibatkan antara lain, hak rakyat Sabah dan Sarawak untuk menjadi 

warganegara, keanggotaan dan bidang kuasa Mahkamah Tinggi Sabah dan 

Sarawak, kuasa perundangan Badan Perundangan Negeri Sabah dan 

Sarawak, agama dan penggunaan apa-apa bahasa di Sabah dan Sarawak 

serta kuota ahli Dewan Rakyat yang diperuntukkan untuk Sabah dan 

Sarawak. 

Sekian, terima kasih. 



SOALAN NO: 21 

PEMBERITAHUAN PERTANYAAN DEWAN RAKYAT 

JAWAPAN OLEH YB DATUK SERI DR. S. SUBRAMANIAM 

MENTERI KESIHATAN MALAYSIA 

PERTANYAAN 

DARIPADA 

TARIKH 

SO ALAN 

LISAN 

YB DATO' HAJI ABDUL MANAN BIN ISMAIL 

[PAYA BESAR] 

5 APRIL 2017 

YB Dato' Haji Abdul Manan Bin Ismail [ Paya Besar] minta MENTERI 

KESIHATAN menyatakan jumlah pesakit yang dimasukkan ke hospital 

Kerajaan pada tahun 2012, 2013, 2014, 2015, 2016 dan tiga bulan 

pertama tahun 2017 serta berapa jumlah pesakit yang dirawat di wad 

kelas satu, kelas dua dan kelas tiga. 

Tuan Yang di-Pertua, 

Hospital Kerajaan adalah terdiri daripada Hospital Kementerian 

Kesihatan Malaysia, Hospital Universiti dan Hospital Angkatan Tentera 

Malaysia. Jumlah kemasukan pesakit di hospital Kerajaan pada tahun 

2012 hingga 2015 adalah seperti berikut: 

Tahun 2012: 2,452,203 kemasukan 

Tahun 2013 : 2,302,627 kemasukan 

Tahun 2014: 2,613,612 kemasukan 

Tahun 2015 : 2,677,037 kemasukan 



Data kemasukan pesakit bagi tahun 2016 dalam proses dimuktamadkan 

dan dianggarkan dalam lingkungan 2,700,000 kemasukan. Data 

kemasukan pesakit bagi tiga (3) bulan pertama tahun 2017 juga befum 

dimuktamadkan dan dianggarkan sebanyak 670,000 kemasukan bagi 

tempoh tersebut. 

Secara keseluruhan, berdasarkan laporan bancian harian pesakit dalam 

di hospital KKM, pada tahun 2012 hingga 2015, lebih kurang 93 peratus 

kemasukan di hospital KKM adalah di Wad Kelas Tiga, manakala di 

Wad Kelas Dua dan Satu masing-masing sebanyak empat (4) peratus 

dan tiga (3) peratus kemasukan. 


